
ЧИТАЙ 
І МОВУ ВИВЧАЙ!

Груша кóпчена чи копчéна?
У цьому тексті ти прочитав/прочитала про унікальні 
рецепти борщів у різних українських регіонах. У родині 
Ярка, наприклад, цю страву готують із додаванням копченої 
груші. Цікаво: кóпченої чи копчéної?

Виявляється, обидва слова існують в українській мові, але 
мають дещо відмінне значення.

Запам’ятай! 

Кóпчений — це дієприкметник, тому він указує 
на дію — “той, якого коптили”.

Копчéний — це прикметник, тому вказує на 
ознаку — “той, що має аромат копченостей”.

За таким же принципом варто розрізняти 
слова “вáрений” та “варéний”.

!



Тепер ти знаєш більше про відмінність  

між прикметниками й дієприкметниками  

в українській мові!

Спробуй скласти речення із запропонованими 
парами слів.


